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Vragen van het lid Elias (VVD) aan de
minister van Economische Zaken
over het Nationaal Expertisecentrum
Warmte. (Ingezonden 23 april 2009)

1
Waarom roept u het Nationaal
Expertisecentrum Warmte als een
overheidsorgaan in het leven1 als er
private adviesbureaus bestaan die
dezelfde kennis bezitten of
ontwikkelen?

2
Op grond van welke ideologische
keuze wenst u deze expertise te
bundelen en te ontwikkelen bij een
overheidsorgaan als SenterNovem?

3
Waarom laat u dit niet zonder kosten
over aan de markt, wat nu met
1,5 miljoen subsidie per jaar bij de
overheid wordt ontwikkeld?

1 Persbericht ministerie Economische Zaken
d.d. 16 april 2009.

Antwoord

Antwoord van minister Van der
Hoeven (Economische Zaken)
(ontvangen 19 mei 2009)

1 t/m 3
Een schone energievoorziening is een
publiek belang. Dit kabinet heeft dan
ook de ambitie bij te dragen aan het
bevorderen van het verduurzamen
van de energievoorziening.
Partijen betrokken bij duurzame
investeringen, zoals gemeenten,

projectontwikkelaars, architecten en
adviesbureaus, blijken niet altijd goed
geïnformeerd over de mogelijkheden
en (milieu)prestaties van
verschillende warmte- en
koudetechnieken en -systemen.
Hierdoor kunnen kansen voor het
verduurzamen van de warmte- en
koudevoorziening blijven liggen. Het
Nationaal Expertisecentrum Warmte
kan een rol spelen bij het bevorderen
van deze informatievoorziening.
Om het verwezenlijken van
duurzaamheidsambities te
bevorderen, stel ik via SenterNovem
onafhankelijke en betrouwbare
informatie beschikbaar in de fase
voorafgaande aan de fase waarin
private adviesbureaus in beeld
komen. Het expertisecentrum geeft
namelijk niet – zoals private bureaus –
individuele maatwerkadviezen over
welke investering een individuele
partij in een specifieke situatie zou
moeten doen, maar het brengt de
mogelijkheden in kaart.
Met een budget van € 1,5 miljoen,
verdeeld over drie jaar, biedt het
Nationaal Expertisecentrum Warmte
standaard «informatie-instrumenten»
aan zoals de uniforme maatlat,
afwegingskaders en veldtesten die
een oplossing bieden in die fase van
projecten, waarbij er nu sprake is van
onvolledige informatie. Daardoor
hebben partijen meer duidelijkheid
over welke mogelijkheden ze hebben
omtrent de warmte- of
koudevoorziening en hoe die
mogelijkheden zich tot elkaar
verhouden. Het Nationaal

Expertisecentrum Warmte gaat
daarbij uit van «zelfredzaamheid» bij
het gebruik en toepassen van de
verstrekte informatie. Het door het
expertisecentrum verstrekken van
informatie is daarom een vorm van
algemene voorlichting door de
overheid.
Ik ben heel tevreden wanneer door
middel van deze publieke
dienstverlening betrokkenen beter
beslagen ten ijs komen op het
moment dat ze hun plannen nader
gaan uitwerken. Mijn filosofie achter
het Nationaal Expertisecentrum
Warmte is om in drie jaar de markt
beter vertrouwd te maken met het
verduurzamen van de warmte- en
koudevoorziening. Na deze periode
bezie ik of dat deze publieke taak nog
steeds noodzakelijk is.
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